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Protokół Nr XVII/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Pierzchnicy odbytej w dniu 27 lipca 2020r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 12.30. 

Obrady z sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Link do nagrania: https://www.youtube.com/watch?v=_2t00QzCETI&list=PL-7Ux-

3EgMta8DFC-VSVpfg4niabh1UFw  

Ad. 1.Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pierzchnicy Pani Maria  

           Łopatowska i przewodniczyła obradom. Powitała przybyłych na sesję radnych, 

Burmistrza, Skarbnika Miasta i Gminy, Kierownika Samorządowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Pierzchnicy, sołtysów oraz pozostałych obecnych na sesji. 

Ad. 2.Przewodnicząca rady stwierdziła, że na ustawowy skład rady 15 radnych w chwili  

           otwarcia listę obecności podpisało 12 radnych w związku z tym sesja jest władna  

do podejmowania uchwał.  

Lista obecności radnych oraz lista obecności zaproszonych stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 3.Przewodnicząca  rady zapytała czy są uwagi, wnioski do przekazanego porządku obrad.  

          Radni nie wnieśli uwag i wniosków do porządku obrad. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji uchwał ostatniej sesji. 

6. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Pierzchnica za rok 2019: 

a) debata nad raportem; 

b) głosowanie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Pierzchnica 

wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Pierzchnica za 2019r. oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego  wraz ze sprawozdaniem  z wykonania 

budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok; 

b) absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica z wykonania budżetu 

Gminy Pierzchnica za 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego  

na wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy dróg powiatowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  dla Powiatu Kieleckiego  

na wykonanie dokumentacji projektowej zadania przebudowy drogi powiatowej Nr 0349T. 

10. Nowelizacja budżetu gminy na rok 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

https://www.youtube.com/watch?v=_2t00QzCETI&list=PL-7Ux-3EgMta8DFC-VSVpfg4niabh1UFw
https://www.youtube.com/watch?v=_2t00QzCETI&list=PL-7Ux-3EgMta8DFC-VSVpfg4niabh1UFw
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13. Uchwalenie Programu profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców 

Gminy Pierzchnica od 65 roku życia na lata 2020-2023.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Pierzchnica w roku szkolnym 2020/2021. 

15. Wolne wnioski. 

Ad. 4.Przewodnicząca rady stwierdziła, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu  

            z poprzedniej sesji w związku z tym poddała pod głosowanie zatwierdzenie protokołu  

z poprzedniej sesji. 

Głosowanie przeprowadzono przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych.  

Na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 12 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciw 

nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący zatwierdzenia protokołu z poprzedniej sesji stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 5.Przewodnicząca rady poprosiła Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z realizacji  

          uchwał poprzedniej sesji. Burmistrz przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi odnośnie przedstawionego 

sprawozdania. Radni nie wnosili uwag do sprawozdania. 

Ad. 6.Przewodnicząca rady poddała pod obrady rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy  

           Pierzchnica za rok 2019. Poinformowała, że Raport o stanie Gminy Pierzchnica za rok 

2019 Burmistrz Miasta i Gminy Pierzchnica przedłożył zarządzeniem Nr 161/2020 z dnia  

28 maja 2020r., który radni otrzymali. 

Raport został zamieszczony na Stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 

i Gminy Pierzchnica. Również na stronie BIP Urzędu Miasta i Gminy Pierzchnica była 

zamieszczona informacja dotycząca zgłaszania się mieszkańców do zabierania głosu w debacie 

nad raportem. Nie wpłynęły od  mieszkańców zgłoszenia do debaty nad raportem. Poprosiła 

Burmistrza o przedstawienie raportu. 

 Burmistrz Miasta i Gminy Pierzchnica Stanisław Strąk przedstawił Raport o stanie 

Gminy Pierzchnica za rok 2019. Raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wystąpienie Burmistrza przedstawiające raport zostało zarejestrowane w nagraniu z obrad 

sesji. 

 Następnie przewodnicząca rady otworzyła dyskusję nad  Raportem o stanie Gminy 

Pierzchnica za rok 2019. 

 Radny Wiesław Kwaśniewski zwrócił uwagę na poniesione wydatki w wysokości 

77 638,68 zł  tytułem pokrycia kosztów uczęszczania dzieci do przedszkoli na terenie innych 

gmin i zapytał czy jest to spowodowane brakiem miejsc w przedszkolu w Pierzchnicy, czy to 

rodzice o tym decydują. 
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Burmistrz odpowiedział, że to rodzice decydują, do którego przedszkola będzie dziecko 

uczęszczało. W przedszkolach w Pierzchnicy są jeszcze wolne miejsca.  Powiedział, że  

do naszych przedszkoli uczęszczają też dzieci z innych gmin i występuje się o zwrot kosztów 

tylko, że jest tak, że nasza gmina więcej płaci niż otrzymuje. 

 Sołtys Ryszard Bryk zapytał odnośnie programu zbiórki pokryć zawierających azbest, 

bo nic na ten temat nie ma a jest nowa perspektywa 2020-2032, jaki jest postęp w gminie  

i ewentualnie jaka jest sytuacja finansowa jak ktoś chce zdjąć pokrycie to jeszcze dopłaca 10% 

kosztów, a są gminy gdzie dokładają do kosztów pokrycia 10%. Powiedział, że nie wie czy  

to w tym punkcie czy w wolnych wnioskach chciałby podnieść. 

Burmistrz powiedział, że to w wolnych wnioskach zostanie omówione, bo jest to bieżący temat. 

Przewodnicząca stwierdziła, że dyskusja wyczerpała się nad raportem, bo nie było więcej 

chętnych do zabrania głosu. Przeczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Pierzchnica wotum zaufania wraz z uzasadnieniem i poddała projekt uchwały 

pod głosowanie.  

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych 

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Pierzchnica wotum zaufania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/30/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Pierzchnica wotum zaufania została 

podjęta bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Burmistrz podziękował radzie za udzielone wotum zaufania. 

Ad. 7.Przewodnicząca rady poddała pod obrady rozpatrzenie sprawozdania finansowego  

           i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019r. Poinformowała, że 

Burmistrz przekazał sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2019r. zarządzeniem  

Nr 147/2020 z dnia 18 marca 2020r. Radzie Miejskiej w Pierzchnicy i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Kielcach oraz przekazał sprawozdanie finansowe, które obejmuje rachunek 

zysków i strat jednostki, bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilans 

jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, zestawienie zmian w funduszu 

jednostki. Radni otrzymali wymienione sprawozdania. 

Poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach badała sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019r. i zaopiniowała pozytywnie przedłożone 

przez Burmistrza sprawozdania. Przedstawiła uchwałę Nr 46/2020 IV Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie opinii  

o sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Pierzchnica za 2019 rok. 

Poinformowała, że komisja rewizyjna Rady Miejskiej rozpatrywała sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok oraz przeprowadziła kontrolę gospodarki 

finansowej gminy za 2019r. i wypracowała wniosek w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Pierzchnica.  
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Przedstawiła brzmienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pierzchnicy z dnia  

30 czerwca 2020r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Pierzchnica. 

Poinformowała, że wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi komisja 

rewizyjna przekazała Radzie Miejskiej oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Kielcach. 

Wniosek komisji rewizyjnej podlega zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 

która pozytywnie zaopiniowała wniosek. Przedstawiła uchwałę Nr 82/2020 IV Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  z dnia 6 lipca 2020r. w sprawie 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pierzchnicy w sprawie absolutorium. 

Poinformowała, że komisja budżetowa analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

za 2019r. i wydała opinię pozytywną. 

Następnie otworzyła dyskusję w temacie sprawozdania z wykonania budżetu gminy  

i udzielenia absolutorium kierując pytanie czy ktoś z zebranych ma pytania w sprawie 

przedstawionych dokumentów i chciałby zabrać głos w dyskusji.  

Nikt z zebranych nie zabierał głosu w dyskusji.  

a)Przewodnicząca przeczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok 

i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica 

za 2019 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/31/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok została podjęta jednogłośnie. 

b)Następnie przewodnicząca przeczytała projekt uchwały w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok 

i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/32/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica z wykonania budżetu 

Gminy Pierzchnica za 2019 rok została podjęta jednogłośnie.  

Wynik głosowania wskazuje na to, iż uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta 

i Gminy Pierzchnica z wykonania budżetu Gminy Pierzchnica za 2019 rok została podjęta 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.  

 Burmistrz podziękował Radzie Miejskiej za udzielone absolutorium. 
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Przewodnicząca rady zarządziła 15-minutową przerwę w obradach od godziny 1325  

do godziny 1340. 

 

Ad.8. Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy  

          rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej 

przebudowy dróg powiatowych i przeczytała projekt uchwały. Poinformowała, że projekt 

uchwały analizowała komisja budżetowa i po analizie wydała opinię pozytywną. Poprosiła 

Burmistrza o zabranie głosu w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że ta uchwała jak i następna to są te uchwały, które na ostatniej 

sesji były podejmowane. Powiedział, że jak w sprawozdaniu informował, błędnie użyto 

sformułowania, że udziela się pomocy finansowej a powinno być, że udziela się pomocy 

rzeczowej ponieważ dla powiatu zostanie przekazana dokumentacja już jako rzecz a nie 

finanse. Było zalecenie Regionalnej Izby Obrachunkowej żeby to poprawić i ten projekt 

uchwały jest propozycją poprawienia uchwały. Żadnych merytorycznych zmian co do 

zakresów odcinków, które będą projektowane nie zmienia się. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy dróg 

powiatowych w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy dróg 

powiatowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVII/33/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie 

dokumentacji projektowej przebudowy dróg powiatowych została podjęta jednogłośnie. 

Ad.9.Przewodnicząca rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy  

         rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania 

przebudowy drogi powiatowej nr 0349T. Poinformowała, że projekt uchwały analizowała 

komisja budżetowa i po analizie wydała opinię pozytywną. Dodała, że ten projekt uchwały 

poprawia uchwałę z poprzedniej sesji o czym mówił Burmistrz. 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji w temacie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania 

przebudowy drogi powiatowej nr 0349T w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie dokumentacji projektowej zadania 

przebudowy drogi powiatowej nr 0349T stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVII/34/2020 Rady Miejskiej  

w Pierzchnicy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego na wykonanie 

dokumentacji projektowej zadania przebudowy drogi powiatowej nr 0349T została podjęta 

jednogłośnie. 

Ad.10. Przewodnicząca rady poddała pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  

            Gminy na rok 2020. Poinformowała, że do projektu uchwały radni otrzymali 

autopoprawkę Burmistrza przed rozpoczęciem sesji. Przeczytała brzmienie projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020. Dodała, że projekt uchwały analizowała 

komisja budżetowa i po analizie wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy 

o krótką informację o zmianach w budżecie i o autopoprawce. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pierzchnica Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa się 

plan dochodów o kwotę 30 123 zł i zwiększa się plan wydatków o kwotę 210 123 zł. Omówił 

poszczególne zmiany w planie dochodów określone załącznikiem Nr 1 do projektu uchwały  

i w planie wydatków określone załącznikiem Nr 2 do projektu uchwały. Omówił również  

zmiany w pozostałych załącznikach projektu uchwały, a mianowicie w załączniku Nr 3 Limity 

wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2020 roku, w załączniku 

Nr 4 Zadania inwestycyjne roczne w 2020r., w załączniku Nr 5 Plan przychodów i rozchodów 

budżetu w 2020r., w załączniku Nr 6 Dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie  porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego w 2020r. i w załączniku Nr 7 Dotacje podmiotowe w 2020 roku.  Różnica 

pomiędzy dochodami a wydatkami zostanie pokryta wolnymi środkami pochodzącymi  

z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych.  Omówił również jakie zmiany wprowadza się 

autopoprawką. 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy   

na rok 2020 w związku z tym przewodnicząca rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i  za było 13 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się 1 radny. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

na rok 2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca rady stwierdziła, że uchwała Nr XVII/35/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2020 została podjęta większością głosów. 

Ad.11.Przewodnicząca rady poddała pod obrady sesji projekt uchwały w sprawie zmian  

           w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica 

na lata 2020-2035. Przeczytała projekt uchwały i poinformowała, że projekt uchwały 

analizowała komisja budżetowa i wydała opinię pozytywną. Poprosiła Skarbnika Miasta  

i Gminy o krótką informację w sprawie przedłożonego projektu. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak omówił jakie zmiany wprowadza się  

do Wieloletniej Prognozy Finansowej, które określa załącznik Nr 3 Objaśnienia do wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Pierzchnica na lata 2020-2035. 

 Radny Stanisław Baran poinformował, że w tej uchwale są zmniejszane środki  

z różnych tytułów. Powiedział, że ma uwagę do dwóch punktów tj. do punktu g zmniejszenie 

środków na promocję o 18 840 zł i do punktu m zmniejszenie  środków  na zadania z zakresu 
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kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 97 000 zł. Zadał pytanie dlaczego się to zdejmuje, 

czy ma się gminę i miasto Pierzchnicę promować czy zniszczyć to wszystko. Mówił, że te 

pieniądze należałoby wykorzystać poprzez gazetkę żeby promować, szukać jakichś ludzi  

z dobrymi pomysłami bądź wspierać straże czy koła gospodyń wiejskich na wspieranie działań 

kulturalnych, dofinansowanie i jakaś promocja dla dzieci uzdolnionych, czy nawet pomysł taki, 

bo wiele rzeczy ginie zanika np. koni w rejonie jest mało i nikt nie będzie wiedział jak wygląda 

wóz, jak wygląda uprząż. Postawić jakiś budynek na gromadzenie tych rzeczy  żeby po nas 

zostało to wszystko żeby ocalić od zapomnienia, to krzewienie tej kultury. Powiedział, że 

będzie przeciw tej uchwale jeśli te środki zostaną zmniejszone. 

 Burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnego i powiedział, że zmniejsza się środki, 

które były zabezpieczone w budżecie na organizację głównie imprez gminnych jak Dni 

Pierzchnicy, dożynki, był organizowany festyn w Drugni. Z racji tego, że jest pandemia 

koronawirusa nie organizuje się tych imprez. Zwrócił się do radnego czy zauważył, że zwiększa 

się wydatki na drogę Podstoła-Żabiniec o 200 tys. zł i między innymi te pieniądze tam idą, 

chyba, że radny uważa, że ta droga jest tam nie potrzebna, to trzeba będzie się zastanowić czy 

robić tam tą drogę czy zrobić gdzie indziej. 

 Radny Stanisław Baran mówił, że jak był zatwierdzany budżet  był zaznaczony remont 

drogi w Podstole i były zabezpieczone środki a przytyka teraz Burmistrz remont drogi  

w Podstole. 

Pełna dyskusja i wystąpienia radnych zostały zarejestrowane w nagraniu z obrad sesji. 

Po dyskusji radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 

w związku z tym przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i za było 13 radnych, przeciw był 1 radny, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2020-2035 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/36/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pierzchnica na lata 2020-2035 została podjęta większością głosów. 

 

Ad.12.Przewodnicząca rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.      

           Poinformowała że projekt uchwały analizowała komisji budżetowa i wydała opinię 

pozytywną. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z uchwalonym budżetem planowane było 

zaciągnięcie kredytu w kwocie 975 tys. zł. Żeby ogłosić przetarg na udzielenie kredytu jest 

potrzebna uchwała o zaciągnięciu kredytu. Jak zostanie podjęta uchwała występuje się do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinię. 

 Sołtys Ryszard Bryk zapytał jakie będą orientacyjne koszty tego kredytu. 
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 Burmistrz odpowiedział, że wszystko zależy od oprocentowania. Powiedział, że 

filozofia zaciągnięcia tego kredytu jest taka, bo na sfinansowanie deficytu budżetu zaplanowane 

jest 200 tys. zł i 775 tys. na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Zawsze jest wybór, albo 

spłaca się kredyt i nie robi się nic albo bierzemy kredyt i realizuje się zadania, które są potrzebne 

i zasadne. Na obecną chwilę skoro są dostępne środki unijne to jest zdania, że należy brać kredyt 

żeby mieć środki na wkład własny i maksymalnie wykorzystać dofinansowanie. 

Oprocentowanie kredytu wynosi w tej chwili około 1,5% w skali roku to jest stosunkowo niskie. 

Po dyskusji radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

w związku z tym przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/37/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie zaciągnięcia kredytu została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.13.Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu  

           profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica od 

65 roku życia na lata 2020-2023. Poinformowała, że projekt uchwały analizowała komisja 

samorządowa i po analizie pozytywnie zaopiniowała. Na sesji jest obecny Kierownik 

Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej i jak będą pytania w sprawie programu  

i ewentualnie działalności bieżącej zakładu to kierownik udzieli wyjaśnień. 

Burmistrz zwrócił się do Kierownika żeby opowiedział jak będzie się odbywać realizacja 

programu proceduralnie. 

 Kierownik omówił jak będzie realizowany program od ogłoszenia konkursu do 

sporządzenia sprawozdania. 

Zebrani na sesji zadawali pytania w sprawie wprowadzanego programu profilaktycznych 

szczepień oraz bieżącej działalności zakładu opieki zdrowotnej, na które kierownik udzielał 

wyjaśnień. 

Pełne wystąpienia zabierających głos w dyskusji radnych i sołtysów oraz udzielonych 

informacji na te wystąpienia przez Kierownika Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Pierzchnicy zostały zarejestrowane w nagraniu z obrad sesji. 

Po dyskusji radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 

profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku 

życia na lata 2020-2023 w związku z tym przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 
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Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu 

profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku 

życia na lata 2020-2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/38/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie przyjęcia programu profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców 

Gminy Pierzchnica od 65 roku życia na lata 2020-2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.14.Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia średniej  

           ceny jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 2020/2021. 

Poinformowała, że komisja samorządowa analizowała projekt uchwały po analizie wydała 

opinię pozytywną.  Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z przepisami prawa oświatowego gmina ma 

obowiązek pokryć koszty dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół specjalnych. Na terenie 

gminy jest kilkoro takich dzieci, których rodzice dowożą do szkół w Kielcach i gmina im 

zwraca koszty tego dowozu. Kiedyś to było tak, że zwracano wg stawki zryczałtowanej  

za 1 km ustalanej przez Ministra Infrastruktury. Teraz Minister ustalił specjalny wzór do 

wyliczenia kosztów i jednym ze składników tego wzoru jest średnia cena paliwa w gminie.   

W naszej gminie jest jedna stacja paliw i w oparciu o ceny paliwa z tej stacji na co jest stosowne 

pismo, takie są stawki paliwa do uchwalenia.  

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 2020/2021 w związku z tym 

przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu imiennego wykazu głosowania radnych wynik 

głosowania był następujący: na ustawowy skład rady 15 radnych głosowało 14 radnych  

i za było 14 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 2020/2021 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVII/39/2020 Rady Miejskiej w Pierzchnicy  

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 

2020/2021 została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.15.Wolne wnioski. 

 Burmistrz poinformował zebranych że dożynki jako impreza zostały odwołane 

natomiast 16 sierpnia 2020r. w niedzielę o godzinie 12 odbędzie się msza dziękczynna  

w tutejszym kościele parafialnym, na którą zaprosił radnych i sołtysów. Powiedział, że 

stosowne zaproszenia każdy otrzyma. 

 Radny Michał Stępień ponowił zapotrzebowanie na tablice informacyjne do sołectwa 

Podlesie. 

Wystąpił również o tablice kierunkowe, jest sezon urlopowy i przyjeżdżają goście kuracjusze 

z koszalińskiego, szczecińskiego i takie głosy doszły do niego, że jest znak w kierunku 

Wierzbia a nie ma w kierunku Podlesia czy Strojnowa i jeżdżą szukają i pytają i w związku   



10 

 

z tym prosił o trzy tablice na Straszniowie jedna i druga droga powiatowa i od Suchowoli jest 

droga gminna żeby były znaki w kierunku Podlesia. 

Wystąpił również o koszenie poboczy przy drogach gminnych i powiatowych. 

 Radna Kamila Adamczyk zwróciła uwagę na zbieranie śmieci z przystanku czy firma 

ma obowiązek zabierać śmieci z przystanku. Mówiła, że jak zwróci uwagę ekipie zbierającej 

śmieci to zabiorą a jak nic się nie powie to nie zabiorą. 

 Radna Malwina Wrona zapytała w sprawie oświetlenia przy drodze w Skrzelczycach 

czy będzie robione teraz. 

 Sołtys Bernarda Miszczyk powiedziała, że była kontrola funkcjonowania oczyszczalni 

przydomowych i było mówione, że trzeba wywozić osad z oczyszczalni. Zapytała czy gmina 

dopomoże w tym mieszkańcom czy każdy sam ma to robić. 

Zgłosiła również potrzebę wykoszenia poboczy przy drogach gminnych w Górkach. 

 Sołtys Marek Malinowski zapytał czy jest taka możliwość żeby w jednym dniu zbierane 

były wszystkie odpady oczywiście o różnych godzinach jak to funkcjonuje np. w gminie 

Daleszyce. 

 Radny Jan Stęplowski zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy przy drodze powiatowej od 

Pierzchnicy do Holender poza nowym odcinkiem drogi, bo trawa jest duża. 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz. 

 Burmistrz udzielił odpowiedzi na wystąpienie sołtysa Ryszarda Bryka odnośnie 

utylizacji azbestu. Poinformował, że na utylizację azbestu gmina uzyskuje dotację, odpłatność 

obywatela wynosi 10% i jest to symboliczna opłata, bo wynosi około 100 zł. 

Dyskusja na temat utylizacji azbestu została zarejestrowana w całości w nagraniu z obrad sesji. 

Burmistrz poinformował, że uruchomiony został program ewidencji azbestu. Kiedyś tam 

inwentaryzacja była robiona ale bardziej szacunkowa niż rzeczywista. Pozyskano na to dotację 

i bezpłatnie będą spisywać ile jest wyrobów zawierających azbest. 

 Odnośnie tablic informacyjnych w Podlesiu pytał radnego czy zgłaszał do pracownika 

Kaczmarka jakie chce i gdzie zamontować. 

Tablice kierunkowe ustawia się podając kierunek końcowy danej drogi i dlatego jest Wierzbie, 

bo jest koniec drogi w tej miejscowości. 

Koszenie poboczy zlecono na drogach gminnych, będzie koszone drugi raz. Na drogach 

powiatowych będzie zgłoszenie żeby w niektórych rejonach powtórzyć koszenie poboczy. 

 Odnośnie zbierania śmieci z przystanków to firma ma w zakresie zabieranie śmieci  

z przystanków komunikacyjnych na terenie gminy należy to do ich obowiązków. Jeżeli są takie 

sytuacje, że nie zabrano śmieci z przystanku to trzeba zgłaszać do urzędu jest nowy pracownik, 

który będzie interweniował. 

 Odnośnie oświetlenia w Skrzelczycach przy drodze powiedział, że inwestycja nie 

została jeszcze skończona. Termin zakończenia inwestycji jest do 31 sierpnia 2020r. 

 Wywóz osadu z oczyszczalni przydomowych powiedział, że oczyszczalnia  

w Pierzchnicy nie jest w stanie przyjmować. W tej chwili robiony jest pierwszy etap 

modernizacji oczyszczalni ale i to nie pozwoli na przyjmowanie osadu. Mówił, że czeka  

na duże dofinansowanie 3-4 mln zł żeby móc zmodernizować oczyszczalnię w takim stopniu 

gdzie będzie przewidziany punkt do przyjmowania nie tylko osadu z oczyszczalni ale także 

ścieków z szamb. 

 Odnośnie zbierania odpadów w jednym dniu nie jest możliwe i będzie tak funkcjonować 

jak jest. 
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 Sołtys Ryszard Bryk powiedział, że Burmistrz mówił, że pobocza będą koszone drugi 

raz a droga między Osinami a Lizawami nie była koszona ani raz. 

 Radna Kamila Adamczyk wystąpiła w związku z wypowiedzią radnego Barana  

w sprawie pieniędzy na dziedzictwo kulturowe. Mówiła, że drogi są ważne ale może faktycznie 

rozeznać się i część tych pieniędzy dać dla Kół Gospodyń Wiejskich. Koła mają problemy  

z księgowością. Było już zgłaszane, że w pierwszym kwartale były problemy z rozliczeniem. 

Może należałoby pomyśleć o jakiejś pomocy dla tych kół np. tą księgową przynajmniej na ten 

czas kiedy będą się rozliczać te koła. Nie wszystkie osoby w kołach są księgowymi, a koła 

dostają pieniądze z agencji i trzeba je rozliczyć i jest z tym ciężko. Może część tych pieniędzy 

przeznaczyć na uzdolnione dzieci bo jeżdżą i reprezentują gminę poza jej granicami. 

 Skarbnik poinformował, że odnośnie pomocy w formie rozliczeń księgowych jest to 

duży problem ponieważ gmina nie ma możliwości udzielenia takiej pomocy a jest jeszcze forma 

odpowiedzialności za takie rozliczenie. Powiedział, że nie widzi możliwości prawnych 

udzielenia takiej pomocy. 

Pełna dyskusja w tym temacie została zarejestrowana w nagraniu z obrad sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodnicząca podziękowała wszystkim za udział  

i zamknęła siedemnastą sesję Rady Miejskiej w Pierzchnicy. 

Sesja zakończyła się o godzinie 15.20. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S. Kielesiński 

Przewodnicząca Rady 

(-)Maria Łopatowska 

 


